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Megemlékezés
„Másként lenne minden, hogyha velünk 

lennél,
ha hozzánk szólnál, ha ránk nevetnél.

Tudjuk nem jöhetsz, mégis egyre várunk,
enyhíti hiányodat, ha álmainkban látunk.
Fáj nagyon, hogy nem vagy, a csönd is 

más volt veled.
Hidd el hogyha látsz most a szívem sosem 

feled.
Szívünkben maradsz nem feledünk téged,
hogy velünk voltál hálát adunk az égnek.”

Fájó szívvel emlékezünk

Ágoston Lászlóné
Bagi Anna

halálának 20. évfordulóján.
Az édesanyák hallhatatlanok.

A gyászoló családja

IN MEMORIAM 
FEKETE KÁLMÁN

1956.06.09. – 2015.12.31.

„A sír csak üres doboz.
Akit szeretek, él az emlékezetemben,
egy széthajtogatott zsebkendőből felszálló 
illatban,
egy hangsúlyban, mely váratlanul eszembe jut,
és egy hosszú percre belefeledkezem,
míg lehajtom a fejem.”

(Danielle Steel)

8 éve már….

Szerető családod
Szegvár, Debrecen, Szentes

Megemlékezés
„Te, aki annyi szeretet kaptál,
Te, aki nem kértél, csak adtál,
szíved már nem fáj, a miénk vérzik,
a fájdalmat az élők érzik.
Szerettünk Téged a jó szívedért,
Soha nem felejtünk a dolgos két kezedért.”

Végtelen szeretettel emlékezünk

Bugyi Mihályné
Piti Julianna

halálának 8. évfordulóján.

Szerető családja

Megemlékezés
„Egy szál gyertya, mely lassan végig ég,
egy élet, mely percek alatt véget ért.
Itt hagytad azokat, kik szerettek Téged,
de emléked örökre a szívünkbe égett.”

Fájdalommal emlékezünk

Márton János

halálának 10. évfordulóján.

Szerető családja

Köszönetnyilvánítás

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik

Fazekas Gyermán Ferenc

temetésén megjelentek, gyászunkat 
bármi módon enyhíteni igyekeztek.
Külön mondunk köszönetet a Dr. Bugyi 
István Kórház Onkológiai és Krónikus 
Belgyógyászat orvosainak és ápolóinak 
odaadó munkájukért.

Gyászoló család

Személyes elérhetőség
A Szegvári Napló munkatársa  
a következő telefonszámon  

érhető el: 
Kosztolányi Sándorné  

+36-30-278-5640

LAPZÁRTA
2023. december 29. (péntek)   

17 óra

Kérjük az időpont betartását, hogy a 
következő hónap első napjaiban ösz-
szeállíthassuk az újságot és mielőbb 
megjelenhessen. 
Rövid híreket, eseményekről szóló 
tudósításokat továbbra is várunk. 

E-mail cím: 
baranyvera@gmail.com

Telefonszám: +36-30-278-5640

Családi események
2023. november

(Összeállította: Váradiné Szép Tünde  
anyakönyvvezető)

Születés: nincs adatunk.
Házasságkötés: Puskás Attila László és 

Mátyás Viktória Patrícia, Rozmaring utca 2/b 
szám alatti lakosok.

Halálesetek: Nagy Andrásné Busa Margit, 
Epres u. 2. (83 éves); Puskás István, Szentesi u. 
34. (62 éves); Viola István, Régiposta u. 39. (67 
éves); Csentes István Jánosné Hegedűs Julian-
na, Kurca u. 33. (78 éves); Fazekas-Gyermán 
Ferenc, Damjanich u. 23/A (76 éves)

Kedves szülők, nagyszülők! Szeretnénk a 
Szegvári Napló olvasóival megosztani azt az 
örömöt, amikor kisgyermek születik a család-
ban. Kérjük, küldje el a szerkesztőséghez a 
baba adatait, hogy közölhessük.

Hulladékszállítás
A sárga kuka ürítés  

(újrahasznosítható hulladék)  
hónap utolsó előtti szerdáján:

December 20-án.

A zöldhulladék gyűjtés 
December 27-én.
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Kivonat a Szegvári Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében
Szegvár Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének

2023. október 26-án 15:00 órakor tartott rendes nyílt üléséről
Jelen vannak: Szabó Tibor György polgár-

mester, Kis János, Piti János, Pöszmet Zsolt, 
Purgel László, Szenczi Zsolt, Tóth Péter kép-
viselők.

A jelenléti íven feltüntetett meghívottak kö-
zül: Dr. Szecskó Tamás jegyző, Dömsödi Judit 
gazdálkodási osztályvezető, Pap János bizott-
sági tag, Vigh Mária intézményvezető.

Szabó Tibor György polgármester üdvözöl-
te a megjelenteket. Megállapította, hogy a kép-
viselő-testület hét fővel határozatképes. 

A Polgármester elmondta, hogy mielőtt rá-
térnének az előterjesztések megtárgyalására 
ismerteti a két ülés között történt fontosabb 
eseményeket, intézkedéseket.

Az Egészségháznál az új közbeszerzési el-
járással kapcsolatban helyszíni bejárás történt. 
Ismertette, hogy két érvényes ajánlat érkezett 
az Egészségház felújításának befejezésére. A 
holnapi nap folyamán fognak eredményt hir-
detni, a szerződést november 8-án fogják meg-
kötni.

Október 2-án NEA pályáztok jelentek meg, 
mindegyikre beadták a pályázatot.

Október 3-án a játszóterek ellenőrzése tör-
tént meg a fogyasztóvédelem részéről.

Október 5-én idősek napi ünnepséget tartot-
tak 60 fő részvételével.

Szintén október 5-én katasztrófavédelmi be-
járás történt, a csapadékvíz elvezető rendsze-
rekkel kapcsoltban.

A MOHU megyei képviselőivel megbeszélés 
történt a szemétszállítással kapcsolatban.

Szakmai nap volt Derekegyházon, ahol a 
Nemzeti Művelődési Intézet is képviseltette 
magát.

Helyszíni szemlére került sor a külterületi 
úttal kapcsolatban. Megtörtént a lőszermen-
tesítés. Október 30-31-én a régészek feltárást 
fognak végezni a kijelölt területeken.

Napelem kivitelező céggel megbeszélés tör-
tént, ajánlatkérés szintjén.

November 18-19-20-án TÖOSZ találkozó-
ra került sor, melyen többek között az OMSZ 
igazgatója is részt vett. Dukai Miklós állam-
titkár tájékoztatta a résztvevőket arról, hogy 
2024. június 9-én megtörténnek a helyhatósági 
választások, szeptember 30-ig mindenki végzi 
a dolgát, mintha mi sem történt volna. Október 
1-jén fognak mandátumot kapni a június 9-én 
megválasztott képviselők.

Október 25-én a Békéscsabai Államkincs-
tárnál az Orvosi rendelő felújításával kapcso-
latban feltett kérdésekre adott választ.

A Polgármester megkérdezte, hogy az el-
hangzottakkal kapcsolatban van-e kérdés? 
Mivel nem volt, rátért az első napirendi pont 

tárgyalására.
1. napirendi pont: Beszámoló a Szegvári 

Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
munkájáról

Szabó Tibor György polgármester átadta a 
szót Pap János intézményvezetőnek.

Pap János intézményvezető elmondta, 
hogy a Pénzügyi, Gazdasági Bizottság ülésén 
kérték, hogy a beszámolót egészítsék ki pénz-
ügyi beszámolóval. Ez megtörtént a pénzügyi 
osztályvezető közreműködésével. A felmerülő 
kérdéseket várja, melyekre szívesen megadja a 
választ.

Szabó Tibor György polgármester átadta a 
szót a Pénzügyi, Gazdasági Bizottság elnöké-
nek.

Kis János bizottsági elnök elmondta, hogy 
a bizottság az október 24-i ülésen kérte a be-
számoló pénzügyi adatokkal történő kiegészí-
tését, ami jelen ülésre megtörtént. A Pénzügyi, 
Gazdasági Bizottság javasolja a képviselő-tes-
tületnek a Szegvári Egyesített Egészségügyi és 
Szociális Intézmény munkájáról szóló beszá-
moló elfogadását.

Szabó Tibor György polgármester megkér-
dezte az Oktatási, Kulturális és Szociális Bi-
zottság véleményét.

Pöszmet Zsolt bizottsági elnök ismertette, 
hogy a bizottság elfogadásra javasolta a képvi-
selő-testületnek a beszámolót.

Határozat
Szegvár Nagyközségi Önkormányzat Kép-

viselő-testülete elfogadta a Szegvári Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény munká-
járól szóló beszámolót.

2. napirendi pont: Beszámoló a Szegvári 
Egyesített Közművelődési és Muzeális Intéz-
mény munkájáról

Szabó Tibor György polgármester átadta a 
szót Pöszmet Zsolt intézményvezetőnek.

Pöszmet Zsolt intézményvezető elmondta, 
hogy a Pénzügyi, Gazdasági Bizottság kérésé-
re a gazdálkodási osztály elkészítette a pénz-
ügyi beszámolót, ami az ülés előtt kiosztásra 
került. Mással nem kívánja kiegészíteni a be-
számolót.

Szabó Tibor György polgármester átadta a 
szót a Pénzügyi, Gazdasági Bizottság elnöké-
nek.

Kis János bizottsági elnök elmondta, hogy 
a bizottság az előterjesztést napirendre tűz-
te, de mivel az intézmény részéről nem jelent 
meg senki a bizottsági ülésen, így a felmerülő 
kérdéseket nem tudták feltenni. Megemlítette, 
hogy kérték a pénzügyi adatokkal történő ki-
egészítését a beszámolónak, ami jelen ülésre 

megtörtént. A bizottság megtárgyalásra alkal-
masnak találta a beszámolót.

Szabó Tibor György polgármester megkér-
dezte az Oktatási, Kulturális és Szociális Bi-
zottság véleményét.

Pöszmet Zsolt bizottsági elnök elmondta, 
hogy a bizottság elfogadásra javasolta a képvi-
selő-testületnek a beszámolót.

Határozat
Szegvár Nagyközségi Önkormányzat Kép-

viselő-testülete a Szegvári Egyesített Közmű-
velődési és Muzeális Intézmény munkájáról 
szóló beszámolót elfogadta.

3. napirendi pont: Egyéb előterjesztések
Szabó Tibor György polgármester meg-

kérdezte, hogy van-e valakinek előterjesztése, 
kérdése, véleménye.

Tóth Péter képviselő megköszönte a pénz-
ügyi osztályvezető munkáját az intézmények 
beszámolójának pénzügyi vonatkozású kiegé-
szítéséért.

Szabó Tibor György polgármester a nyílt 
ülést bezárta, és zárt ülést rendelt el.

Végre befejeződhet az 
Egészségház felújítás!

Szegvár Nagyközségi Önkormányzat 2023. 
június 28. napján felbontotta Vállalkozá-
si szerződését a Tokai és Társa Kft-vel, akik 
meghosszabbított határidő, illetve többszöri 
felszólítás ellenére sem fejezték be a felújítási 
munkálatokat.

A fennmaradó munkák elvégzésére egy 
újabb közbeszerzést, immáron harmadik al-
kalommal indított az önkormányzat 2023. 
szeptember 22-én, melyre a két jelentkező 
közül a BAU-PAN Kft. adta a legkedvezőbb 
árajánlatot. Az új Vállalkozási szerződést 
2023. november 7. napján írták alá, misze-
rint a Vállalkozónak 30 nap áll rendelkezésre 
befejezni a hátralévő feladatokat. A sikeres 
műszaki átadás-átvételt követően megindul-
hat az épület használatbavételi engedélyének 
megszerzése és végleges helyére kerülhetnek 
a korábban már beszerzett orvos technikai 
eszközök és berendezések is.

Bízunk benne, hogy 2024 tavaszára orvosa-
ink is elfoglalhatják új helyüket a régóta várt 
Egészségházunkban és megkezdhetik rendelé-
süket.

Szabó Tibor György polgármester
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Hasznos tudnivalók!
Orvosi rendelés az ifjúsági szálláshelyen
a polgármesteri hivatal mellett

Dr. Hégető Sára
Rendel: 7.30-12.00-ig Telefon: 364-843
Telefon 7-15 óráig +36-30-257-5397
Dr. Ország Erzsébet
Rendel: 8.00-12.00-ig Telefon: 364-873
Telefon: 7-15 óráig +36-30-890-4854

ORVOSI ÜGYELETI ELLÁTÁS VÁLTOZÁS
az orvosi ügyeleti alapellátást 2023. október 01-
től Csongrád-Csanád vármegyében is az Orszá-
gos Mentőszolgálat szervezi és látja el a 6600 
Szentes, Sima Ferenc utca 29-33. szám alatt.
Háziorvosi ügyeleti ellátás
• hétköznap 16:00-22:00 között
• hétvégén, ünnepnapon 08:00-14:00 között
Sürgősségi ügyeleti ellátás
• hétköznap 22:00-08:00 között
• hétvégén, ünnepnapon 14:00-08:00 között.
A gyermekek ügyeleti ellátását
• az ügyelet helyén és idejében, továbbá
• hétvégén és ünnepnapokon 8 órától 20 óráig
a SZTE SZAKK dr. Bugyi István Szentesi 
Multidiszciplináris Centrum SBO épületében 
(Szentes, Sima Ferenc u. 44-58., bejárat a Kiss 
Zsigmond utcából) végzik.
Az egységes ügyeleti telefonszám: 1830
A telefonszám a teljes ügyeleti időszakban, 
hétköznap 16:00-08:00 között, hétvégén, ün-
nepnapon egész nap hívható.
A mentők vészhelyzeti telefonszáma nem válto-
zik, baleset, más közvetlen életveszély esetén to-
vábbra is a 112 (Egységes Segélyhívó Rendszer) 
hívásával kell segítséget kérni a nap 24 órájában.

Fogászat 
Rendel: Dr. Pálmai Ildikó Ideiglenesen: De-
rekegyház, Kossuth u. 4/a
Telefonszám: +36-70-945-9907
A rendelés Szegváron az egészségház átalakí-
tása alatt ideiglenesen szünetel. Derekegyházi 
rendelőjében előzetes bejelentkezés után fogad 
pácienst a doktornő:
Rendel: Dr. Gál Emese, Petőfi u. 8.
Telefonszám: +36-30-838-0530, a rendelési idő 
alatt hívható
Rendelési idő: kedd, szerda 08.00-14.00 óra
 csütörtök 10.00-16.00

Anya és csecsemővédelem, védőnők
Az ifjúsági szálló emeletén érhetők el
Telefon: 364-844
Tanácsadások ideje:
Terhes tanácsadás hétfőn 8-10 óráig
Csecsemő tanácsadás csütörtök 8-10 óráig
Védőnői fogadóóra minden nap 8-10 óráig
Bármilyen problémával ide lehet fordulni. Kér-
jük, hogy tanácsadásra egészséges gyermeke-
ket hozzanak. Beteg gyermeket a háziorvoshoz 
kell vinni, a rendelőbe.

A Lila Akác Gyógyszertár nyitva tartása:
Hétfőtől-péntekig 8.00-16.00 óráig
Telefonszáma: 364-822

Állatorvosi ügyelet
A hétvégi állatorvosi ügyelet megszűnt.
Kun-Szabó István (+36-30-568-8998)

Polgármesteri Hivatal 
telefonszáma: 06-63-364-800

Ügyfél fogadása
Hétfő  8.00-12.00 12.45-16.00
Kedd 8.00-12.00 12.45-16.00
Szerda 8.00-12.00
Csütörtök 8.00-12.00 12.45-16.00
Péntek 7.30-12.00

A jegyző ügyfélfogadása
csütörtök 8.00-12.00 12.45-16.00

Pénztár nyitva tartása
Hétfő  8.00-12.00 12.45-15.30
Kedd 8.00-12.00 12.45-15.30
Szerda 8.00-12.00
Csütörtök 8.00-12.00 12.45-15.30
Péntek zárva

Mobilizált Kormányablak Ügyfélszolgálat
Kormányablak busz 
Kérjük figyeljék a szegvar.hu lapon az időpont 
megjelenést.

Szegvári Egyesített Egészségügyi és Szociá-
lis Intézmény (Gondozási Központ) 
Telefonszáma: 364-860
Nyitva tartás: hétfőtől-csütörtökig 7.30-15.30 
óráig, pénteken nincs ügyfélfogadás
Házi segítségnyújtás
Idősek Otthona
Gyermekjóléti Szolgálat és Családsegítő Szol-
gálat 
Telefonszáma: +36-30-230-2205

Posta nyitva tartása
hétfő 8-12 12.30-16 óráig
kedd 8-12 12.30-16 óráig 
szerda 7-12 12.30-16 óráig 
csütörtök 8-12 12.30-16 óráig
péntek 8-12 12.30-15 óráig 

Falugazdász ügyfélfogadása
Sallainé Kispál Zsuzsanna
Tel: +36-30-925-3188
hétfő 8-12 óráig
péntek 8-12 óráig

A mindenkor szolgálatot teljesítő rendőrök 
telefonszáma: +36-20-209-5308

A szentesi rendőrkapitányság segélyhívó szá-
ma: +36-63/651-310 vagy 112, 107 segélyhívó

Szegvári Polgárőr Egyesület telefonszámai:
Bihari Ferenc +36-30-903-8505
Zsombó Zoltán +36-20-209-5308
Vighné Somodi Rita +36-30-368-2772

Ingyen hívható segélykérő telefonszám: 1787
(„segély” kérhető: mentő, tűzoltó, rendőr, pol-
gárőr)

Szegvári Horgászegyesület hivatásos hal-
őrének telefonszáma:
Tóth Péter +36-30-359-2589

ALFÖLDVÍZ Regionális Víziközmű-szol-
gáltató Zrt. a szegvári víziközmű üzemelte-
tőjének telefonszáma:
Ügyfélszolgálat: 06-80/922-334
Műszaki hibabejelentés: 06-80/922-333
A vízóra állás bejelentése: 06-80/922-334
- online: www.alfoldviz.hu

Szentes Ügyfélpont
6600 Szentes, Csongrádi u. 3. 
Telefon: 06-63/311-433
hétfő 8.00-12.00 – 12.30-18.00
kedd  8.00-12.00 – 12.30-14.00
csütörtök 8.00-12.00 – 12.30-14.00

Nemzeti Közművek
(földgáz, áram)
Fiókiroda
6600 Szentes, Kossuth Lajos utca 13.
Ügytípusok: Számlázással kapcsolatos ügyek; 
szerződéssel kapcsolatos ügyek; bankkártyás 
fizetés; műszaki ügyintézés; előre fizetős mérő 
ügyintézés; időpontot foglalt ügyfeleknek
Nyitva tartás
Hétfő:  8:00-12:00
Csütörtök:  12:00-18:00
Áram-hibabejelentés 06-62/565-881
Gáz-hibabejelentés 06-80/820-141

Szegvári Egyesített Közművelődési és Mu-
zeális Intézmény
Telefonszám: +36-30-417-4425

A Községi Könyvtár nyitva tartása a műve-
lődési ház földszintjén

Jaksa János Helytörténeti Gyűjtemény, 
Szélmalom, Babaház
Telefonszám: Kulbert-Takács Hajnalka +36-
30-448-1587

A Katolikus Körben (Hunyadi J. u. 13.)
A Máltai Szeretetszolgálat Szegvári Csoport-
jának fogadóórája: minden héten csütörtökön 
8-12 és 13-17 óra között.

Kisbolt Élelmiszer Vegyeskereskedés nyitva 
tartása, Szentesi u. 28. Telefon: 63/364-223
Hétfőtől-szombatig 5.00-19.30 óráig
Vasárnap 6.00-12.00 óráig

HUNOR COOP Központi ABC nyitva tartása
Hétfőtől-péntekig 5.00-20.00 óráig
Szombaton 5.00-21.00 óráig

HUNOR COOP Újfalusi ABC nyitva tartása
Hétfőtől-péntekig 6.00-19.00 óráig
Szombaton 6.00-17.00 óráig

Kéménytisztítás, időszakos ellenőrzés
Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság
Szolgáltatásaink igénylését a következő csator-
nákon keresztül teheti meg.
Honlap:  h t t p : / / k e m e n y s e p r e s .
kataszrofavedelem.hu/ugyfelszolgalat
E-mail cím:  kemenysepro.ugyfelszolgalat@
katved.gov.hu
Postacím:  1903 Budapest, Pf.: 314
Telefon:  1818 9.1-es menüpont – ingyenesen 
hívható központi szám
Ügyfélkapun: E-papír
Személyes ügyfélfogadás: Csongrád-Csanád 
Megyei Ellátási Csoport, 6728 Szeged, Keres-
kedő köz 5/A-5/B
Ügyfélfogadási idő: hétfő: 8.00-20.00
kedd-péntek: 8.00-14.00
Kéményseprés megrendelése: +36-30-261-
5466
Farkas István kéményseprő szolgálati telefon-
száma: +36-30-261-5504
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Vásároljon Karácsonyra a 
„Szegvári képek – 100 szegvári 

fotó” című könyvből
A könyvben Purgel Zoltán szegvári fotós az elmúlt 20 évből, a több 

mint 50 ezres fotóarchívumából válogatott száz Szegváron készült fotót. 
A könyvben a szerzőről bemutatkozást írt Dr. Zbigniew Głuszczak 

fotográfus, előszót írt Szabó Tibor György, Szegvár polgármestere, 
amelyek a magyaron kívül angol, német, lengyel és francia nyelven is 
olvashatók. Egy oldalon egy fotó szerepel az expozíció dátumával ellát-
va, s a képek címei is öt nyelven jelennek meg.

A könyv exkluzív kivitelben, 114 belső oldal terjedelemben, kemény 
borítóval, védőborítóval, magas minőségű, fényes papírra nyomtatva je-
lent meg. 

A könyv fogyasz-
tói ára: 6.980 Ft, 
megvásárolható a 
szentesi Babilon 
Köny vesboltban , 
a szegvári Hunor-
Coop központi 
ABC-ben, vagy 
m e g r e n d e l h e t ő 
Purgel Zoltánnál a 
+36303491100 szá-
mon vagy a zoltan@
purgel.hu e-mail 
címen. (A könyv 
postai szállítással is 
megrendelhető.)
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Kivonat a Szegvári Művelődési Ház nagytermében,
Szegvár Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. október 26-án 17 órakor tartott közmeghallgatásáról

Jelen voltak: Szabó Tibor György polgármes-
ter, Kis János, Piti János, Pöszmet Zsolt, Purgel 
László, Szenczi Zsolt, Tóth Péter képviselők, Dr. 
Szecskó Tamás jegyző.

Szabó Tibor György polgármester 17 órakor 
megnyitotta a közmeghallgatást, üdvözölte a 
megjelenteket. Ismertette, hogy a közmeghallga-
tás tematikája ugyanaz lesz, mint az előző évek-
ben. Először a rendezvényekről beszélt, melyeket 
az önkormányzat és a művelődési ház szervezett 
és finanszírozott. Az adventi gyertyagyújtással 
kapcsolatban elmondta, hogy az utolsó gyertyát, 
a hagyományokkal ellentétben nem vasárnap, 
hanem december 22-én pénteken fogják meg-
gyújtani. A civil szerveztek által megvalósított 
és finanszírozott rendezvények közül, ami még 
hátra van ebben az évben, az Adventi találkozá-
sok és a Dobbantó Néptáncegyüttes karácsonyi 
néptáncgálája. Elmondta, hogy az Adventi talál-
kozások keretében gyűjtést rendeznek, mint az 
elmúlt évben is. Az idei évben játszótéri eszkö-
zök megújítására fogják fordítani az adományt.

Személyügyi helyzettel kapcsolatban ismer-
tette, hogy a Szegvári Egyesített Egészségügyi 
és Szociális Intézménynél egy fő házigondozó 
felvétele vált szükségessé, mivel az a dolgozó, 
aki ezt a posztot eddig betöltötte, elköltözött. A 
Kurca-parti Óvodával kapcsolatban megjegyez-
te, hogy az idei tanév zökkenőmentesen elindult, 
100%-os gyermek és nevelői létszámmal. A 
Szegvári Egyesített Közművelődési és Muzeális 
Intézménynél és a Polgármesteri Hivatalban vál-
tozatlan a létszám.

Pályázatokkal kapcsolatban elmondta, hogy 
az idei évben minimális pályázati kiírás volt. A 
korábban megnyert pályázatok megvalósítása 
megtörtént. A Magyar Falu Program keretében 
a Bem utcai játszótér eszközbeszerzése már 
korábban megtörtént, telepítésük szeptember 
végén és október elején valósult meg. A há-
zasságkötő terem felújítása szintén megtörtént, 
amire már nagy szükség volt. Megvalósult 
a Szabadságharcos utca aszfaltozása. Járda 
felújítására adtak be pályázatot a Mindszen-
ti utca Arany János utcai útkereszteződéstől 
a Mindszenti utca 63. számig fog megújulni a 
járda. Ígéretet tett arra vonatkozóan, hogy a 
volt Kórógyszentgyörgyi Óvoda előtti járdát is 
fel fogják újítani. Ezekre a munkálatokra jövő 
év tavaszán fog sor kerülni. Mezőgazdasági és 
Vidékfejlesztési Program keretében a Szegvár-
Derekegyház közötti mezőgazdasági utat fogják 
megépíteni. Sikeres közbeszerzési eljárást tud-
tak lefolytatni, a kivitelező kiválasztásra került. 
Megtörtént az úttal kapcsolatos lőszermente-
sítés. Hónap végén, vagyis október 30-31-én 
a régészeti feltárások is meg fognak történni. 
Reményei szerint az idén az alapozási munkák 
meg fognak kezdődni, ha az időjárás ezt engedi. 
A Széchenyi 2020. Programmal kapcsolatban 

elmondta, hogy a Kurca-parti Óvoda felújítá-
sával kapcsolatos többlettámogatási igényt még 
2020-ban benyújtották, amelyre még a mai na-
pig sem született meg az ezzel kapcsolatos dön-
tés. Ismertette, hogy 10,5 millió forintról van 
szó. Ezt az összeget az önkormányzat önerőből 
finanszírozta. Ígéretet tett arra, ha megkapják 
ezt az összeget, akkor abból egy utcát leaszfal-
toznak majd. Az Egészségház felújításával kap-
csolatban elmondta, hogy konzorcium kereté-
ben kezdték el a megvalósítást. A közbeszerzés 
kapcsán olyan vállalkozó nyert, aki úgynevezett 
„aktatáskás vállalkozó”. Cége van, de embere és 
eszköze nincs, csak minimális. A munkálatokat 
eleve késve kezdték meg. Kiderült, hogy az alá-
vállalkozóit és a beszállítóit „elfelejtette” kifi-
zetni. 2023. július 28-án súlyos szerződésszegés 
miatt felbontotta az önkormányzat a kivitelező-
vel a szerződést. Ezek után egy új közbeszerzési 
eljárást írtak ki, melyet szeptember 20-án tud-
tak megindítani. Két érvényes ajánlat érkezett, 
a holnapi napon fog sor kerülni az eredmény ki-
hirdetésére. A 10 napos moratórium után, nov-
ember 7-én szerződéskötésre kerül sor. Ezután 
a kivitelező 30 napon belül befejezi a munkála-
tokat. A Mindszent-Szegvár között kialakítandó 
kerékpárúttal kapcsolatban elmondta, hogy a 
szegvári szakasz megvalósításához szükséges 
összeg 2021. márciusától el van különítve egy 
számlán. A tervezés körülbelül két éve folyik. 
A kiviteli engedélyes tervekre várnak, melyek 
megvalósítását a megyei önkormányzat vállalta 
a konzorciumon belül. Megemlítette, hogy két 
Erzsébet tábor valósult meg az idei évben. A tá-
bor keretén belül a foglalkoztatáson felül három 
étkezést kell biztosítani a gyermekek részére. A 
szülőknek az egy hetes táborban való részvétel 
500 forintjába került. Több pedagógus jelentke-
zése esetén, akik részt tudnának venni a tábor 
megvalósításában, több tábor létrehozása is le-
hetséges lenne.

Tájékoztatással kapcsolatban elmondta, hogy 
mindig hiteles forrásból kell beszerezni az infor-
mációkat.

Ismertette az aktualitásokat: A Mindszent-
Szegvár kerékpárúttal kapcsolatban elmondta, 
reméli, hogy minél hamarabb sikerül kiválasz-
tani a kivitelezőket. Szociális tüzelő igényléssel 
kapcsolatban ismertette, hogy az igényeket nov-
ember 17-ig lehet benyújtani a hivatalban. Az 
Oktatási, Kulturális és Szociális Bizottság fog 
javaslatot tenni a képviselő-testületnek a támo-
gatott személyekről és a támogatás mértékéről. 
Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy a tüzelő már 
Szegváron van, november végéig minden rá-
szoruló, akinek a kérelme pozitív elbírálásban 
részesült, meg fogja kapni azt. Elmondta, hogy 
a kátyúzást és járdafelújítást folytatni fogják. 
A költségvetésben el fognak különíteni egy bi-
zonyos összeget járdafelújításra, azzal a céllal, 

ha a lakos vállalja azt, hogy önerővel felújítja 
az ingatlana előtt lévő járdát, az önkormányzat 
biztosítja az ehhez szükséges anyagot. Kivételes 
esetben, ha az igénylő idős, nincs hozzátartozó-
ja, aki meg tudná valósítani a felújítást, akkor a 
Falufejlesztő Kft. kivitelezi a munkát. Az orvosi 
ügyelettel kapcsolatban elmondta, hogy októ-
ber 1-től az Országos Mentőszolgálat látja el a 
feladatot. A 1830-as hívószámon lehet hívni az 
ügyeletet. Bank automata szolgáltatással kapcso-
latban ismertette, hogy mindkét automata műkö-
dik. Az adózással kapcsolatban elmondta, hogy 
a tavalyi évben javult az adózási morál, az idei 
évre a stagnálás volt jellemző. Elmondta, hogy 
kommunális adó tekintetében 2 millió 200 ezer 
forint a hátralék, az iparűzési adóhátralék 11,5 
millió forint jelenleg.

Szociális juttatásokkal kapcsolatban elmond-
ta, hogy a támogatások összegét a jövő év január 
1-től emelni fogják. Továbbá a jogosultsági ösz-
szeget is fel fogják emelni, vagyis az egy főre 
jutó jövedelem mértékét fogják megváltoztatni. 
Például eddig a rendkívüli települési támogatás 
esetében az egy főre jutó jövedelem mértéke 
37.050 Ft volt. Ezt a jövő év január 1-től 71.250 
Ft-ra változik. A támogatás mértéke eddig 1.000 
Ft és 28.500 Ft között volt, ezt szintén jövő év 
január 1-től 57.000 Ft-ra módosítják. Gyógy-
szertámogatás esetén 57.000 Ft volt az egy főre 
jutó jövedelemhatár, ezt szintén 71.250 Ft-ra mó-
dosítják. A támogatás összegét pedig 5.000 Ft-
ról, 7.000 Ft-ra. A lakhatási támogatást szintén 
5.000 Ft-ról 7.000 Ft-ra módosítják. A temetési 
segély estében a jogosultsági határt 85.500 Ft-ról 
114.000 Ft-ra módosítják, a támogatás összegét 
pedig megduplázzák. Megjegyezte, annak elle-
nére, hogy az önkormányzat nem kap sok támo-
gatást a szociális juttatások tekintetében, meg-
próbálnak minél többet segíteni azokon, akik 
rászorultak.

Energia helyzettel kapcsolatban elmondta, 
hogy a villamosenergia ára szerencsére csök-
kent, de még mindig négyszerese annak, ami ko-
rábban volt. Földgáz esetében is csökkenés volt.

Az önkormányzat pénzügyi helyzetével kap-
csolatban elmondta, hogy a 2022. év mérlegfő-
összege bevételi oldalon 1.720 millió forint volt. 
Kiadási oldalon 1.163 millió forint. A pénzma-
radvány 557 millió forint. Ez az összeg a 438 mil-
lió forint Mindszent-Szegvár közötti kerékpárút 
összegéből, 36 millió forint az Egészségház fel-
újítására fordítható összegből, a házasságkötő 
terem felújítására fordítható 7 millió forintból, 
valamint 35 millió forint elkülönített önerőből 
tevődik össze. 2023. első háromnegyedévi pénz-
ügyi teljesülése bevételi oldalon 1.571 millió fo-
rint, mely tartalmazza az 557 millió forint pénz-
maradványt, kiadási oldalon 865 millió forint 
szerepel. Az önkormányzat bevétele magasabb, 
mint a kiadása, ezért folyamatosan likvid.
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A bankváltással kapcsolatban elmondta, hogy 
a Takarékszövetkezet jogutódja ultimátumként 
adta minden ügyfelének, hogy egy napig sem 
lesz ügyfélfogadás az intézetnél, ekkor döntött 
úgy a képviselő-testület, hogy megpályáztatják 
a folyószámla vezetést. Ezt a pénzintézményt 
magukénak érezték az emberek, szegváriak dol-
goztak itt, annak idején szegváriak hozták létre. 
Nem utolsó sorban iparűzési adót is fizettek az 
önkormányzatnak. Ez mind megváltozott, nem 
dolgozik itt senki, nem foglalkoznak a szegvári 
lakosokkal, az önkormányzattal, illetve adót sem 
fizetnek. Az önkormányzat ezek után az OTP-
nél vezeti a számláit, és sikerült kiharcolni, hogy 
készpénz automatát is helyezzenek ki Szegvárra. 
Nem utolsó sorban a számlavezetési díj keve-
sebb, mint az előző pénzintézetnél volt. A bank-
váltás eredménye az is, hogy az önkormányzat-
nál és az óvodánál is lehet bankkártyával fizetni. 
Folyószámla vezetési díjkedvezményből és 
betétlekötési díjból az önkormányzatnak július 
1-től 1 millió forint megtakarítása keletkezett.

Kérte a jelenlevőket, hogy tegyék fel kérdései-
ket, mondják el észrevételeiket.

Szarvas Ferenc szegvári lakos elmond-
ta, hogy a falut járva az a tapasztalata, hogy a 
KRESZ táblák kihelyezése hiányos. Elsősorban 
az útkereszteződésekben lévő elsőbbségadás kö-
telező táblákra gondol. A Kórógy utca és a Dózsa 
György utcai kereszteződést említette. Továbbá 
kérte, hogy a Malom utcai fekvőrendőr létjogo-
sultságát vizsgálják meg.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy az önkormányzat üzemeltetéséhez tartozó 
utaknál az önkormányzatnak kell kihelyeznie a 
KRESZ táblákat. Pótolni fogják a hiányzó táb-
lákat. A fekvőrendőrrel kapcsolatban elmondta, 
hogy meg fogják vizsgálni, szükség van-e rá. 
Felkérte az alpolgármestert, hogy kérdezze meg 
az ott lakókat, hogy kell-e nekik továbbra is, 
vagy nem.

Lőrincz Gábor szegvári lakos megkérdezte, 
hogy van-e rá lehetőség, hogy Szegvár beszáll-
jon a „Kurca-kör” programba, hiszen ez komoly 
előnyt jelenthet a településnek turisztikai szem-
pontból.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
ha a felszólaló a Kurca „kajakozható folyó” ki-
alakítására gondol, Szegvár teljes mellszélesség-
gel beszáll ebbe a programba, ha hagyják.

Bucsányi László szegvári lakosnak egy kér-
dése és három felvetése volt. Kérdése a jövő évi 
helyhatósági választásokkal kapcsolatosan az 
volt, hogy mennyire befolyásolja ez a költség-
vetést, a szerződések megkötését, mivel kicsit 
más lesz, mint az eddigi választások. Az igé-
nyelhető segélyhívó órának az igénylésére hívta 
fel a jelenlévők figyelmét, melyet a 65 év feletti 
személyek kérhetik ingyenesen. Az elektromos 
rollerekkel kapcsolatban elmondta, hogy nagyon 
balesetveszélyesek, balra kanyarodáskor nem je-
leznek. Elsősorban a szülők figyelmét hívta fel 
erre a problémára. Tűzijátékkal kapcsolatban 
elmondta, probléma, hogy a megengedett időn 
túl is használnak egyesek tűzijátékot, esetleg pe-
tárdát. A kutya tulajdonosoknak ez nagy gondot 

okoz. Tudomása szerint az önkormányzat korlá-
tozhatja a tűzjáték használatot.

Szabó Tibor György polgármester tájékoz-
tatta, hogy az önkormányzati választások után 
minden marad szeptember 30-ig úgy, ahogy 
addig volt. Segélyhívó óra igénylésben a hiva-
tali dolgozók is tudnak segíteni, annak, aki azt 
igényelni szeretné, segítenek a regisztrációban. 
Elektromos rollerrel kapcsolatos felvetéssel 
egyetértett, véleménye szerint is balesetveszé-
lyes. Reméli, hogy az ezzel kapcsolatos törvény-
módosításra hamarosan sor kerül. A tűzijátékkal 
kapcsolatos felvetésre azt válaszolta, hogy utána 
fognak nézni a helyi szabályozási lehetőségek-
nek.

Purgel Berta szegvári lakos megkérdezte, 
hogy a közutak padkázása a közeljövőben meg-
valósul-e? Elmondta, hogy sok utcában a padka 
magasabban van, mint az út, ezért az úton áll a 
víz, példaként a Ménes utcát említette. Megje-
gyezte, hogy a központi COOP boltnál nem lehet 
a kerékpártárolóba elhelyezni a kerékpárt, ha 
vásárolni jönnek, mert azok, akik busszal jár-
nak munkába, oda helyezik a kerékpárjukat. El-
mondta, hogy a tanyabusz az Idősek Otthonának 
az udvarán parkol, javasolta, hogy biztosítsanak 
garázst állagmegóvás céljából.

Szabó Tibor György polgármester tájékoz-
tatta arról, hogy az utak padkázása tervbe van 
véve. A kerékpártárolási lehetőséget bővíteni 
fogják. A tanyagondnoki busz nagyobb, mint az 
előző volt, ezért nem fér el a garázsban. Fognak 
megoldást keresni az elhelyezésével kapcsolat-
ban.

Orvosné Jaksa Mária szegvári lakos elmond-
ta, hogy a központi COOP bolt előtti virágágyás 
gazos, javasolta a megszüntetését. Elmondta, 
hogy augusztusban felajánlotta, ha földet visz-
nek a virágágyásba, akkor beülteti virágokkal. 
Sajnos ez nem történt meg, nem tudja mi okból.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy emlékszik erre, de amikor ezt megbeszél-
ték, akkor másnap a bolt dolgozói beültették az 
említett virágágyást. Megköszönte Orvosné Jak-
sa Máriának az észrevételét, és kérte, hogy a jö-
vőben is tegye azt meg, ha hasonló hiányosságot 
tapasztal.

Vas László szegvári lakos elmondta, hogy a 
vasútállomásra vezető járda mellett a fák el van-
nak öregedve, a száraz ágak lehullanak. Javasol-
ta, hogy az önkormányzat szólítsa fel a MÁV-
ot, hogy vágják ki a fákat. Megjegyezte, hogy 
a vasútállomás előtti közúton nagy kátyú van. 
Ismertette, hogy a Kórógy-csatorna előtti ház 
melléképülete összedőlt. Látott ott gyerekeket 
játszani, véleménye szerint életveszélyes a rom. 
Javasolta, hogy a tulajdonost szólítsák fel a rom 
eltakarítására.

Szabó Tibor György polgármester ismertet-
te, hogy a vasútállomásra vezető járda és a járda 
melletti terület a MÁV tulajdona. A megyei igaz-
gatónak jelezte már a problémát, ígéretet kapott 
arra, hogy megnézik a területet, de sajnos erre 
még eddig nem került sor. A vasútállomás előtti 
kátyút már jelentették a közútkezelőnek, remél-
hetőleg nemsokára kijavítják. A „Nóbik” féle 
ház melléképületének összedőléséről értesültek, 

de a tulajdonosnak kell azt elbontania.
Vas László szegvári lakos megemlítette azt is, 

hogy a kerékpárút vízelvezetői el vannak dugul-
va, nagy eső esetén áll a víz az úton.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
a vízelvezetőket ki fogják tisztítani.

Marsovszki Zoltán szegvári lakos véleménye 
szerint két köztiszteletben álló közszereplő miatt 
a falu lakossága szétvált. A személyes ellentét 
nagyban hátráltatja a település fejlődését. Úgy 
gondolja, hogy összefogással sok mindent meg 
lehetne oldani a pénzhiány ellenére.

Szabó Tibor György polgármester cáfolta 
azt, hogy a falu lakossága megosztott volna. El-
mondta, 2014 és 2019 között ő nem kritizálta az 
akkori vezetést egyetlen egyszer sem. Az viszont 
engedtessék meg neki, ha emberként, vagy a csa-
ládján keresztül őt megsértik, akkor ezt ne tűrje 
szó nélkül. Véleménye szerint a település szépen 
működik és fejlődik. A lakosok együtt tudnak 
dolgozni, szórakozni, kikapcsolódni, példa erre 
a civil szervezetek működése.

Dr. Antal Péter szegvári lakos örömmel 
vette tudomásul, hogy a Szegvár-Derekegyház 
közötti út elérhető közelségbe került. A Kórógy-
csatorna betonkorlátjának rendbe tételéért kö-
szönetét fejezte ki. A Kurca parton elhelyezett 
kiülőknek nagyon örült. Felhívta a jelenlevők 
figyelmét, hogy az épített környezetünket, ami 
már megvan, meg kell óvni. Megemlítette, hogy 
a piactéren a padok le lettek festve, javasolta, 
hogy az asztalokat is tegyék rendbe. Továbbá 
javasolta, hogy a piactér körül lévő fákat, bok-
rokat tegyék rendbe, nyessék meg. Felhívta a 
figyelmet a körforgalomnál és a főutcán a csa-
padékvíz elvezetésére. A réti-telepi ártézi kúttal 
kapcsolatban kérte, hogy tegyék rendbe, hiszen 
nagyon sokan járnak oda vízért. Megemlítette, 
hogy az Egészségház udvarán a konténerek tele 
vannak kommunális hulladékkal. Kérte, hogy a 
bérlakásoknál és a Pusztai köznél lévő buszmeg-
állónál a fákat nyessék meg, illetve a bokrokat 
igazítsák meg.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy a Szegvárt Derekegyházzal összekötő út 
jövő év májusában el fog készülni. A Kórógy tó-
nál lévő korlát rendbetétele a diákmunkásoknak 
köszönhető. A Kurca parton lévő kiülők telepíté-
se nagyon jó ötlet volt, sok dicséretet kaptak már 
érte. A piactérnél a lefolyókat valóban fel kell 
újítani, „vandálbiztossá” kell tenni. Az Egész-
ségháznál lévő konténerekben lévő kommunális 
szemetet el fogják szállíttatni. A réti-telepi ártézi 
kútnál tervbe van véve egy parkoló kialakítása. 
Csapadékvíz elvezetéssel kapcsolatban meg-
jegyezte, hogy katasztrofális állapotban van a 
csatornarendszer, de igyekeznek rendbe tenni. A 
bérlakásoknál lévő fák rendbetétele meg fog tör-
ténni. Megemlítette, hogy van olyan lakó, aki a 
lakása előtt, mellett lévő fát megnyeste, nem várt 
a kft. embereire. A Pusztai köznél lévő buszmeg-
álló mögötti területet rendbe fogják rakni. Kérte 
a lakosokat, hogy a házuk előtt lévő fákat, bok-
rokat tegyék rendbe, nyessék meg azért, hogy a 
közlekedőket ne akadályozzák leginkább az út-
kereszteződéseknél.

(Folytatás a 10. oldalon)
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HIT VILÁG
Az ima a lélek lélegzetvétele 

A Szombathelyi Egyházmegye családi 
lelkinapját „Uram, taníts minket imádkozni!” 
(Lk 11,1) mottóval rendezték meg. A bevezető-
ben elhangzott az összejövetel célja, hogy alá-
zatos és hívő imában tudjanak elmélyülni. … 
A tartalmas programot koncelebrált szentmise 
zárta, melyet Székely János megyéspüspök mu-
tatott be.

… 
Székely János köszöntőjében egy történettel 

figyelmeztetett, hogy az ünnepeltet állítsuk kö-
zéppontba ebben az adventben, nehogy nélküle 
ünnepeljünk, és csak a díszletünk legyen meg. 
Ünnepeljük idén az igazi karácsonyt, várjuk 
Jézust, szegődjünk a nyomába, készüljünk a 
találkozásra ővele – bátorított.

Homíliája kezdetén egy vak emberről beszélt, 
akit a barátja kísért mindenhova. Egyszer pár 
percet kellett várnia egy pá-
lyaudvaron, amíg a barátja 
jegyet vett. Volt, aki a vakot 
megbámulta, fellökte, más 
elkerülte, ő mégis nagy nyu-
galommal állt ott, és mosoly-
gott. Tudta, hogy a barátja ott 
lesz egészen biztosan, előre 
átélte a találkozás örömét. A 
püspök hangsúlyozta, ennek 
a vak embernek adventi arca 
volt. Milyen jó lenne, ha mi 
is így élnénk végig az adven-
tet!

Beszédét az evangélium 
magyarázatával folytatta, 

amely segít ab-
ban, hogyan 
tudnánk jól 
várakozni. Vir-
rasszatok, le-
gyetek éberek 
– hallhattuk, 
mely szó sze-
rinti fordítás-
ban ezt jelenti: 
aludjatok kint 
a mezőn, a sza-
bad ég alatt, a 
csillagok alatt 
– azaz Isten szí-
ne előtt éljünk, 
legyen a szí-
vünk nyitva az 
ég felé. Székely 

János példaként említette Szent Mártont, aki 
haldoklása közben azt kérte, fordítsák az arcát 
az ég felé, hogy lássa a csillagokat.

„Szabad ég alatt élni” a gyakorlatban azt is 
jelenti, hogy megkérdezzük magunktól mindig, 
mit tenne Jézus a helyemben – folytatta a püspök. 
– Kisgyerekként gondoljatok a gyerek Jézusra, 
aki olyan volt, mint a többi gyerek, de a lelke kris-
tálytiszta volt, nem bántott senkit, nem beszélt 
csúnyán – szólt a szentmisén jelen lévő kicsikhez.

A püspök felidézte Jézusnak egy másik 
hasonlatát, miszerint legyünk olyanok, mint 
a kapuőrök, akik várnak az urukra, hogy aj-
tót nyissanak neki, amikor megérkezik. Mint 
mondta, mi is lehetnénk ilyen kapuőrök, be-
engedhetnénk a világba, a családunkba Jézust. 
Lehetnénk a titokzatos kapu, amin ő belép – 
bátorított.

Akkor tudjuk Jézust beengedni a világba, 
a családunkba, akkor tudunk ilyen titokzatos 
ajtók lenni, ha kimondjuk: köszönöm, vagy ha 
kimondjuk: bocsánat. Ha gyónunk, jó attól is 
bocsánatot kérni, akit megbántottunk – figyel-
meztetett, majd elmondta, számára milyen él-
mény volt, amikor gyerekként bocsánatot kért 
az édesapjától, aki meglepődött, kimondta, 
hogy nem haragszik rá, nagyon szereti őt, és 
megölelte. Ha ezt meg tudja tenni férj és fele-
ség, újra beragyog Jézus fénye a házasságukba.

Beszéde végén Székely János buzdított, 
hogy legyen „adventi arcunk”, olyan emberek 
legyünk, akik tudják, hogy Krisztusra várnak. 
Legyen az életünk nyitva az ég felé, és gyak-
ran kérdezzük meg maguktól, hogy mit tenne 
a helyünkben Jézus. Legyünk ajtók, akiken 
keresztül Isten fénye a családjainkba beárad…

Forrás: Vámossy Erzsébet/Magyar Kurír/
Fotó: Lambert Attila

Borka Zsolt:  
Sötét fenn az ég

Sötét fenn az ég, fény sehol sem ég,
az arcomra álmos köd szitál;
Süket, sűrű csönd, némaság
köszönt, és senki nincs ki fénylő jelet
gyújtson az éjszakán.

Jöjj el hát Istenem, lobbants lángot az 
éjjelen,
élő irgalmadat terjeszd ki fölénk!
Jöjj el hát Istenem, nyíljon már ki a vég-
telen,
jöjj el gyermekarcú Isten, szállj közénk!

Földünk puszta rom, jöjj el Irgalom,
jöttöd reményt, megváltást ígér;
minden elveszett, ne hagyd népedet,
hiányod a szívekben már
a földtől az égig ér.

Jöjj el hát Istenem, lobbants lángot az éjjelen,
élő irgalmadat terjeszd ki fölénk!
Jöjj el hát Istenem, nyíljon már ki a végtelen,
jöjj el gyermekarcú Isten, szállj közénk!
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Isten örök szeretete
Ki ne várná karácsony örömét? Ki ne készül-

ne az ünnep meghitt estéjére? Ki ne őrizné lel-
kében a régi karácsonyok emlékét? Ezek a lel-
künket melengető emlékek hozzánk tartoznak, 
benső gazdagságunk fontos értékei, valójában 
ez az életérzésünk. Jó újra átélni a szeretet ün-
nepét, a megajándékozottságot és az ajándéko-
zó jóság boldogító érzését. Jó felidézni szeret-
teink emlékét, akár évtizedek távolából is. Jó 
az embernek szeretni, és kell, hogy az ember 
szeretve legyen. Csak így lehetünk egészsége-
sen fejlődő, felnőtt, kiteljesedett személyiséggé. 
A karácsony mégsem az ember ember iránti 
szeretetének ünnepe. Valami többről, sokkal 
nagyobbról van itt szó. Karácsony Isten örök 
szeretetéről szól.

Minden ember, aki hisz a kinyilatkoztatás 
Istenében, tudja, hogy Isten maga a szeretet. 
Megtapasztalja sokszor Isten szeretetét a saját 
életében, látja azt az üdvösség történetében. De 

sokszor mégis megfeledkezik erről a gondvise-
lő jóságról, szeretetről, és elhiszi, hogy Isten 
távol van, idegenként néz ránk, és közömbös a 
sorsunk iránt, legfeljebb bünteti bűneinket.

Pedig Isten maga a szeretet, és ez a szeretet 
nem múlik el, nem fogyatkozik meg soha. Nem 
változik. Ez a szeretet teremtette a világot, 
és nem csorbult akkor sem, amikor az ősszü-
lők nem az Istent választották, hanem inkább 
hallgattak a kísértő szavára. A bűnbeeséskor 
megígért Szabadítót várták emberek nemzedé-
kei, de az idők múlásával az Istentől kinyilat-
koztatott Megváltó helyett a saját elképzelésük 
szerint megformáltak egy politikai messiást, 

akitől nem az Istennel való kapcsolat rende-
zését, hanem a maguk – a másik ember feletti 
– hatalmát akarták kiépíteni isteni segítséggel. 
A próféták azonban hirdették az Isten igaz és 
örök szavát, az Eljövendőt, mert Isten nem for-
dított hátat az embereknek.

Amikor az idők teljessége elérkezett, Mária 
igenje volt az igaz hang, a jó válasz az Istennek 
az ember részéről. De ez az igen mennyi kételyt 
ébresztett még József, az igaz ember szívében 
is! Ám ő a kételyeit, aggodalmát Isten elé vitte, 
és nem a maga módján akarta elrendezni azt. 
Így kaphatta és fogadhatta el különleges szere-
pét az üdvösség történetében.

Amikor az ígéret Gyermeke megszületik, 
és csak egy elhagyott barlangistállóban marad 
számára hely, a Gyermek nem lesz kiábrándult, 
és nem kívánkozik vissza az atyai házba, az 
angyalok kórusát hallgatni, és Isten sem vál-
toztatja meg örök szeretetének megbocsátó, az 
embernek megbocsátó és őt felemelő tervét. Jé-

zus vállalja a szegény 
és egyszerű emberek 
életét, Máriával és 
Józseffel. Majd vál-
lalja a tanítók nehéz 
életét, és hirdeti Isten 
jóságát. Amikor még 
a kiválasztott tanúk, 
az apostolok sem ér-
tik, nem küldi el őket. 
Amikor keresztre fe-
szítik, csak a megbo-
csátás szavai jönnek 
az ajkára.

Isten szeretete örök! 
Ezért jött el hozzánk 
Betlehemben, bar-
langistállóban, ezért 
vállalta sorsunkat, és 
vette magára a mi bű-
neinket, mert csak így 
nyílt meg számunkra 
a mennyország kapu-
ja, csak így léphetünk 
be, Jézust követve az 
atyai házba.

Az életben sok ki-
hívással kell meg-
küzdenünk. Sajnos 
sokszor az ember sa-

ját magának teremt nehéz helyzetet, de máskor 
embertársunk okoz nehézséget. Vagy éppen a 
teremtett világ fordul az ember ellen. Aggodal-
maskodunk a vírus megújuló támadásai miatt. 
Fájdalmasan nézzük a családok sok nehézségét, 
a széthulló családokat, és benne a sérülő gye-
rekeket. Szorongó szívvel gondolunk hagyomá-
nyainkra, vajon meg tudjuk-e őrizni őket, nem 
vesznek-e el a nagy, nemzeteket eggyé olvasztó 
tégelyben? Féltjük az embert, akit Isten férfinek 
és nőnek teremtett, vajon hogyan alakítja önma-
ga sorsát, megtalálja-e az Istentől mutatott utat, 
és rajta boldog kiteljesedését, vagy elhiteti ma-
gával, hogy a jó rossz, a rossz pedig jó?

Hisszük, Isten szeretete örök, jósága végte-
len. De ezt úgy kell hinnünk, hogy engedjük 
tapasztalattá válni lelkünkben. Az élet kelle-
mes pillanataiban talán nem is gondolunk Is-
tenre, jól elvagyunk éppen nélküle is, hiszen 
minden rendben van körülöttünk. Az imádság 
Istenre hallgató perceiben talán megérezzük 
jóságát, és felfedezzük életünk néhány pillana-
tában minket is megérintő örök szeretetét.

De a nehézségekben? Hol van akkor ez a hit 
lelkünkben? Észrevesszük-e Istent, amikor ba-
jok szakadnak ránk, amikor elhatalmasodik az 
aggodalom rajtunk, amikor magányosak le-
szünk és nem értenek meg, amikor olyan nehéz 
dolog embernek lenni?

Isten szeretete örök! Karácsony szent ünne-
pe ezt az örök szeretetet akarja lelkünkbe he-
lyezni, ennek akarja a jelenlétét belehelyezni 
szívünkbe és lelkünkbe, egy életre szólóan, 
hogy aztán ezzel a tapasztalattal tudjunk egy-
szer majd az atyai ház kapuján kopogtatni, és 
oda bebocsátást nyerni.

Kell a gyermek örömét nézni, amit nem is mi 
adtunk neki, hanem az Atya szeretete teszi szí-
vét örömtől túlcsordulóvá. Kell a magunk éle-
tében is fölfedezni Isten jóságát, hisz hányszor 
tapasztaltuk meg gondviselését. Segítségével 
mennyi mindenen mentünk keresztül, és meny-
nyi erőt kaptunk tőle a keresztek hordozására. 
Hányszor volt, hogy egy pillanat alatt megértet-
tünk valamit az élet kérdései közül, mint József, 
aki álmában értette meg és fogadta el egyedül-
álló hivatását Mária és a Gyermek Jézus mellett.

Amikor ott állunk a karácsonyfa mellett, és 
nézzük szeretteinket, lelkünkben összegyűjt-
jük azokat is, akik hiányoznak a fa körül, ezzel 
az örök szeretettel kell találkoznunk. Amikor 
elcsöndesülve magányunkban lélekben elza-
rándokolunk téren és időn át Betlehembe, és 
szemléljük a Szent Családot, ezzel az örök sze-
retettel kell találkoznunk, erre a találkozásra 
vagyunk ott meghívva. És erről a megtapasz-
talt valóságról kell tanúságot tennünk minden-
ki felé, minden élethelyzetben.

Az Isten szeretete így fogja gyógyítani lel-
künk bűn ütötte sebeit, és így fogunk tudni 
megbocsátani mindazoknak, akik részéről 
bennünket ért valós vagy képzelt megbántás. 
Ez a tanúságtétel Isten jóságáról jóvá teszi 
majd az életet, visszaszorítja a világban a bűnt, 
és örömet, Istentől kapott örömet ad az embe-
rek lelkének!

Karácsonykor lássuk meg az örömben és 
békességben a szeretetet, de főleg lássuk meg 
a szerető Isten jelenlétét! És lássuk meg, ta-
pasztaljuk meg örök szeretetét életünk minden 
helyzetében.

Legyen ez a felismerés karácsony öröme és 
békéje mindannyiunknak!

Adjon az Úr mindnyájunknak kegyelemtel-
jes, szent és áldott karácsonyt örök szereteté-
ben!

Spányi Antal székesfehérvári megyéspüspök
Forrás: keresztenyelet.hu
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Dr. Hégető Ferenc szegvári lakos Szegvár 
sportéletéről kért tájékoztatást. 

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy a karate klubnak 50-60 tagja van. A futball 
klubbal kapcsolatban elmondta, hogy a fiatalság 
szégyene, hogy nincs felnőtt csapat. Viszont 
utánpótlás az van. Tekecsapat volt, de sajnos már 
nincs. Nem volt megfelelő létszámú versenyző. 
Diáksport egyesület működik az iskolában, ahol 
tevékenyen részt vesznek a fiatalok. A horgász 
egyesületnek 600 tagja van.

Vas László szegvári lakos elmondta, hogy 
Szegváron több civil szervezet van, amelyek a 
falu érdekében sok munkát végeztek, megem-
lítette a virágosítást. Példaként említette, hogy 
a Fuszulyka Klub tagjai elöregedtek, már nem 
tudnak ilyen jellegű munkát végezni. Kérte a 
falu lakosságát, fogjanak össze a település szé-
pítése érdekében.

Szabó Tibor György polgármester biztosí-
totta a falu lakosságát, hogy a képviselő-testület 
azért dolgozik, hogy a lakosok úgy érezzék, jó 
ezen a településen élni. Ígéretet tett arra, hogy a 
virágágyásokat rendbe teszik, beültetik.

Vass Tibor szegvári lakos megemlítette, 
hogy az Ady Endre és a Kurca utca keresztező-
désénél a villanyoszlopon egy gólyafészek van. 
Kérte, hogy tavaszra szereljenek fel egy kosa-
rat. A Szabadidő parkkal kapcsolatban meg-
jegyezte, hogy a kátyús területet feltölteni és 
füvesíteni kellene. Javasolta, hogy a piactéren 
szereljenek fel térfigyelő kamerát. Megkérdez-
te, hogy a régi gyakorlókertnél a hulladéklera-
kás engedélyezett-e. Megkérdezte azt is, hogy 
van-e valaki, aki a körforgalomban lévő növé-
nyeket ápolja. Továbbá érdeklődött a település 
fásítási programról. Megemlítette, hogy Szen-
tesen az újszülötteket az önkormányzat facse-
metével köszönti, érdeklődött, hogy Szegváron 
terveznek-e hasonlót?

Szabó Tibor György polgármester a gó-
lyafészek kapcsán elmondta, hogy a kosár ki-
helyezése az MVM (DÉMÁSZ) hatáskörébe 
tartozik. A Kórógy tó partjának rendbe tétele 
tervbe van véve. A piactéren térfigyelő kame-
rák felszerelését szintén tervezik. A gyakor-
lókertben csak zöld hulladék lerakása lehet-
séges, sajnos vannak olyanok, akik nem csak 
azt viszik oda. Véleménye szerint az emberek 
fejében kellene elsősorban rendet tenni. A kör-
forgalomnál a növényeket Szenczi Zsolt képvi-
selő gondozza. A település fásítási programmal 
kapcsolatban elmondta, hogy még tavasszal 
beadták a pályázatot, őszre kérték a fákat, hogy 
az aszályos nyári időben ne száradjanak rögtön 
ki. Ismertette, hogy 30 darab fát fognak kapni. 
Az újszülöttek fájával kapcsolatban keresik a 
lehetőséget. Elmondta, hogy év végén 10 ezer 
forintot kap minden család, ahol abban az év-
ben gyermek született, jelenleg ilyen támoga-
tást tud biztosítani az önkormányzat.

Vas László szegvári lakos elmondta, hogy tu-
domása szerint Derekegyházán közmunka prog-
ram keretében gyümölcsöt, zöldséget termelnek, 
sertést hizlalnak. Az iskola konyháján használ-

ják fel a termést. Véleménye szerint Szegváron is 
meg lehetne ezt valósítani.

Szabó Tibor György polgármester véleménye 
szerint jó a felvetés, de sajnos erre sincs pénze 
az önkormányzatnak, három ember éves bére 10 
millió forint. Ebből az összegből sok zöldséget és 
gyümölcsöt lehetne vásárolni. Elmondta, hogy 
közmunkaprogram keretében volt Szegváron zöld-
ségtermesztés, sajnos nem volt semmi értelme.

Kutas Imréné szegvári lakos szomorúan ta-
pasztalja, hogy Szegváron él egy olyan ember, 
akinek sikerült a falu lakosságát, a családokat, a 
barátokat egymás ellen fordítania. Ez az ember 
szegvárinak vallja magát, szentesi születésűnek 
és nem támogatja Szegvárt. Felmerült benne az a 
kérdés, ha már egy éve rendelkezésre áll a Szeg-
vár-Mindszent közötti kerékpárút megvalósítá-
sához szükséges összeg, milyen akadálya van a 
kivitelezésnek.

Szabó Tibor György polgármester tájékoz-
tatta, a Csongrád-Csanád Vármegyei Önkor-
mányzat vállalta a kiviteli engedélyes tervek 
elkészítést, ami két éve nem valósult meg. Csak 
a tervek elkészülte után tudnak kiírni közbeszer-
zést a kerékpárút megvalósítására.

Kutas Imréné szegvári lakos megjegyezte, 
aki szegvárinak vallja magát, ha akar, tudna 
Szegvárért tenni, de valószínűnek tartja, hogy ez 
nem így van.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy erre nem tud válaszolni, mindenki döntse 
el maga, hogy mit gondol erről.

Orvosné Jaksa Mária szegvári lakos el-
mondta, hogy a buszmegállónál a kút környékén 
és a Takarékszövetkezet épülete előtt locsolta a 
virágokat. Javasolta, hogy a Fuszulyka Klub tag-
jait az önkormányzat Szegvárért érdeméremmel 
tüntesse ki.

Szabó Tibor György polgármester megkö-
szönte Orvosné Jaksa Mária önzetlen tevékeny-
ségét. Javasolta, hogy a kitüntetésre jövő év má-
jusában tegyen javaslatot.

Bucsányi László szegvári lakos véleménye 
szerint Kutas Imréné személyeskedése nem a 
falu egységességét szolgálja, sőt az ellenkezőjét. 
Megemlítette, hogy a Szegedre történő buszjára-
tok közül csak kettő olyan van, amely közvetlen 
járat, az összes többi olyan, hogy Hódmezővá-
sárhelyen át kell szállni. Kérése, hogy minél több 
járat olyan legyen, hogy közvetlenül Szegedre 
lehessen bejutni velük.

Szabó Tibor György polgármester elmond-
ta, hogy a közvetlenül Szegedre tartó járatok a 
tram-train áldozatai. Lázár úr letiltotta a közvet-
len Szegedre közlekedő járatokat. Megpróbálják 
a lehetetlent, hogy esetlegesen több közvetlen 
járat legyen Szegedre.

Tóth Marianna szegvári lakos Piti János 
képviselőhöz intézte kérdését. A választások 
előtt Piti János azt mondta, hogy ha fél méter 
kerékpárutat megcsinálnak naponta, akkor már 
régen készen lenne. Mit teljesítettek ebből? Kije-
lentette, hogy valójában szétszakadt a falu, mert 
véleménye szerint nagyon sok ember szenved a 
„Gémes fóbia” betegségben. Megjegyezte a falu 
abból él, amit Gémes Laci hozott, és be kellene 
fejezni a mocskolódást.

Szabó Tibor György polgármester szerint 
senki nem cáfolja azt, amit Gémes László ho-
zott, vagy tett a faluért. Megkérdezte Tóth Mari-
annát, hogy személy szerint vele miért nem be-
szél, ha van valami problémája. Elmondta, hogy 
közel egy milliárdos pályázati összeg az, amit 
eddig nyertek, és ezt nem Gémes László hagy-
ta az önkormányzatra, a falura. De mindenki 
gondoljon azt, amit akar, ő a faluért dolgozik, 
minden lakosért.

Szép István szegvári lakos megjegyezte, 
hogy a Hunyadi utca előtti házak utcaképe nem 
egységes. Megemlítette, hogy Csongrádon meg 
tudták azt valósítani, hogy a házak előtti terüle-
tek egyformán nézzenek ki. Javasolta, hogy az 
utcákban az út mellett 70 cm-t hagyjanak el a 
járműforgalom részére.

Szabó Tibor György polgármester megje-
gyezte, hogy az egységes utcakép kialakítá-
sa nagyon nehéz feladat, sok év munkája kell 
hozzá. Az emberek ízlése nem egyforma. Az 
önkormányzati tájékoztatóban, amit hamarosan 
postázni fognak, kérik majd a lakosokat, hogy az 
út mellett hagyjanak szabad területet a járműfor-
galom részére.

Tóth Marianna szegvári lakos megemlítet-
te, hogy a Kórógy hídnál az új járda járhatatlan. 
Továbbá szeretné tudni, hogy Gémes milyen 
adósságot hagyott az önkormányzatra, mert ez 
elhangzott a jelenlévő néhány személytől.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy a járda rendbe lesz téve. Tájékoztatta, hogy 
a Jakó útnak nevezett „porút”-ra felvett 10 millió 
forint hitel összegét hagyta a jelenlegi testületre 
Gémes László.

Tóth Marianna szegvári lakos nehezményez-
te, hogy a Piti János képviselőhöz intézett kérdé-
sére nem kapott választ.

Szabó Tibor György polgármester elmondta, 
hogy nem Piti János mondta azt a választások 
előtt, hanem ő maga, hogy „ha az elmúlt öt év-
ben naponta csak egy méter kerékpárutat újítot-
tak volna fel, már régen készen lenne”.

Böröndiné Kolber Veronika szegvári lakos 
elmondta, hogy az Alkotmány utcában a csator-
na rossz állapotban van, nem lehet kitakarítani. 
Már többször bejelentette, de nem történt semmi.

Szabó Tibor György polgármester tájékoz-
tatta, hogy ismeri milyen állapotok vannak az 
Alkotmány utcában, szokott arra is járni. Min-
denki azt szeretné, ha lenne új út, új járda, új 
csatorna, de sajnos egyszerre nem lehet min-
dent megvalósítani. Feljegyezte a problémát, 
intézkedni fognak.

Kovács Lászlóné szegvári lakos nehez-
ményezte, hogy az unokája a Klapka utcában 
egyedül kapott felszólítást, hogy az árkot tegye 
rendbe, pedig csak nem rég vásárolta meg az in-
gatlant.

Szabó Tibor György polgármester elmond-
ta, hogy tudja miről van szó, ott rendben van az 
árok. Az árok azért szakadt be, mert kiszedték 
a fákat, de rendbe tették, nincs vele gond. Meg-
kérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése 
vagy észrevétele. Megköszönte az aktív részvé-
telt, mindenkinek jó pihenést kívánt, a közmeg-
hallgatást bezárta.

A 7. oldal folytatása
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Hírek a Dobbantó Néptáncegyüttes házatájáról

Közösségépítés Erdélyben  
ifiként, ifi szemmel

(2023.10.20-10.23)

2023.11.11-én az I. Kunsági Fi szóló- és 
kamara néptáncversenyen vett részt a Dob-
bantó Néptáncegyüttes. A Margaréta csoport 
lányai és fiai külön-külön arany minősítést, 
a szilágysági tánccal ezüst minősítést értek 
el, valamint a fiúk, Avatás Szatmárban című 
koreográfiáját Balogh Márton különdíjjal is 
méltatta a zsűri. Szlapák Hanna és Tihanyi 
Hanna párostáncát pedig ezüstre minősítette 
a szakmai zsűri.

A versenyek sorozata tovább folytatódott 
Nyíregyházán 2023.11.25-én, ahol az együt-
tes kamara csoportja a XXI. Országos Ifjú-
sági Néptáncfesztiválon mérettette meg ma-
gát. A versenyen színvonalas környezetben 
és profi zenekarral állhatott színpadra az 
együttes, országosan ismert és elismert cso-
portokkal együtt. Az együttest a rimóci vi-
selet színvonalas összeállításáért különdíjjal 
jutalmazta a szakmai zsűri.

December is tartogat bőven programot a 
csoportoknak és a néptáncot kedvelőknek.

Idén 4. alkalommal szervezi meg az 
Együttes a falu lakosságának bevonásával a 
Világító Adventi Kalendáriumot. December 
minden egyes napján 17 órakor 1-1 ablak vi-
lágossága jelzi az ünnep közeledtét. Idén 26 
ablak és család várja a látogatókat, melyet 
ezúton is köszönünk a résztvevőknek!

2023.12.03-án egésznapos jótékonysági 
karácsonyi vásárt rendez az együttes a Mű-
velődési Házban, melyre szeretettel hívja a 
falu lakosságát. Az összegyűjtött összegből 
a színpad balettszőnyeggel történő borítását 
szeretnék elősegíteni, hogy higiénikusabb, 
tisztább környezetben folytatódhassanak a 
próbák.

2023.12.09-én a SZEG-VÁR-LAK Egyesü-
let által szervezett Adventi Találkozásokon 
több civil szervezettel együtt látja vendégül 
az Együttes apraja-nagyja a látogatókat és 
kedveskedik ünnepi műsorral. Ezzel támo-
gatva a falusi játszóterek felújításának szán-
dékát.

2023.12.16-án a szokásos karácsonyi Gá-
lával köszöntik a csoportok a karácsonyt. A 
program 17:30-kor kezdődik a Művelődési 
Házban, ahol az Együttes összes csoport-
ja színpadra áll. Az előadás előtt és után 
kézműves vásárral folytatódik a gyűjtés a 
balettszőnyeg megvásárlására és a követke-
ző évi versenyek finanszírozására. Jegyeket 
a helyszínen és a Könyvtárban is meg lehet 
venni előre.

Az elmúlt hónapokban megújult az Együt-
tes Facebook oldala, aktuális programokat, 
eredményeket a DNTE Szegvár oldalon ta-
lálhatják meg az érdeklődők.

Ezúton köszönjük mindenkinek az egész 
éves anyagi és erkölcsi támogatását és kívá-
nunk békés, boldog karácsonyt és új eszten-
dőt!

Kovács Gabriella

Egyesületünk elsődleges célja a kezde-
tektől fogva a hagyományrendszerre és ér-
tékeinkre épülő, ismétlődő, közös, örömteli 
tevékenységek szervezésén túl, a szülőföld-
höz való kötődés és a hazaszeretet érzelmi 
megalapozása, az összetartozás élményének 
erősítése, nemzetközi kapcsolatok kialakí-
tása, ápolása, a közösségi kohézió erősítése.

Ennek szellemében valósult meg idén 
ősszel kiutazásunk Erdélybe, azon belül is 
Felsősófalva testvértelepülésünkre. A közös 
nyári táboros élmények elteltével a jó kap-
csolatot igyekeztünk az internet segítségé-
vel fenntartani, de a találkozás pillanata, 
a hosszú út után mindenki számára kedves 
volt.

Szállásunk Parajdtól nem messze lévő 
Menedék ház volt, ahol 4 napot tölthettünk 
kint, azon kísérőkkel, akik segítségével 
megszerveződött a kiutazás és az ottlét. Ez 
úton szeretnénk megköszönni, azon magán 
vállalkozónak, aki felajánlásával az Egye-
sület Ifi tagjainak biztosította a kint létet, 
Szegvár Nagyközség Önkormányzatának 
és Egyesületünk azon felnőttjeinek, akik a 
szervezés mögött állnak.

Utazás után, már másnap megmutathattuk 
milyen értékeket, praktikákat és techniká-

kat ismerünk, hiszen, a helyi Kultúrházban 
játékos családi TÖK JÓ délelőttöt hirdet-
tünk a Felsősófalvi gyermekek részére. Az 
egyesületünk ifi tagjai boldogan vállalták 
a szerepeket, amivel nagy örömet tudtak 
szerezni a gyermekeknek. A foglalkozás 
tökfaragás, alkotótevékenység és külön-
féle játékokból állt. Mindenkinek megvolt 
a szerepe. A fiúk a tök kivágásában, fara-
gásában segítettek a különböző formákat, 
fejeket, alakzatokat megalkotni. A lányok 
nagy részben a kézműves tevékenységnél, 
mozgásos játékoknál nyújtottak segítőke-
zeket a kisebb gyerekeknek. A foglalkozás 
reggel 9-12 óráig tartott, ezután alkalmunk 
volt megtekinteni a helyi óvodát és iskola 
épületét. Csodálkozva figyeltük a szebb-
nél szebb festményeket, amik díszítették az 
épület folyosóit. Finom ebéd után visszatér-
tünk a szállásunkra, ahol megtanulhattuk, 
az erdélyi töltelékes káposztát hogyan is 
kell készíteni. Izgalmas volt hallgatni a sok 
jó tanácsot az étellel kapcsolatban, és vár-
ni, míg teljesen elkészül. Míg készült, volt 
időnk sokat beszélgetni, közösségünket erő-
síteni, túrázni, viccelődni így estére igazán 
jó hangulat kerekedett, ami az erdélyi isme-
retségünknek is köszönhető.

Új nap, új reggel ezen a csodálatos tá-
jon, ahol a vasárnapi napunkat egy erdélyi 
család segítő kíséretében tehettük meg. 
Látogatásunk a Zetelaki Vízduzzasztóhoz 
vezetett, ami magában is gyönyörű volt. A 
közös felfedezés után csapatépítés céljából 
elmentünk közösen gokartozni, ami nagyon 
jóra és izgalmasra sikeredett.

Hiába az évek és az országhatár vona-
la, a hazaszeretet érezhető volt mindvégig. 
E napon délután 5 órára Egyesületünkkel 
tiszteletünket tettük a Parajdi Művelődési 
Házban megtartott 56-os forradalom meg-
emlékezésén, melyhez egy fotó festmény 
kiállítás megnyitója is társult, csatlakozott.

Utolsó este a búcsúzás pillanatai mellett 
záró értékeléssel, egyesületi közösségi pil-
lanatok tovább tervezésével-szervezésével 
zártuk napunkat.

Köszönöm magam és Ifi társaim nevében, 
hogy részesei lehettünk!

Gajda Loretta 
SZEG-VÁR-LAK Egyesület tagja

(Képek a 12. oldalon)
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Nagyon rendben volt! 
(2. rész)

Előfizetés 
kedvezménnyel!

Ha minden hónapban megveszi a Szegvári Naplót,  
kényelmesebb, ha előfizet. Emellett kedvezményt is kap:  

az előfizetés 2024-re csak 2200 Ft. 
Díjtalanul házhoz szállítjuk az újságot 

 a megjelenés másnapján.
Vidékre is vállaljuk újságunk postára adását.  

Ez esetben az előfizetési díj 4800 Ft,  
amely a postaköltséget is tartalmazza.

Előfizetni személyesen előzetes egyeztetés alapján lehetséges. Banki 
befizetéssel vagy átutalással az MBH Nyrt.-nél vezetett számlánkra.  

Szegváriak Tájékoztatásáért Alapítvány  
57200062-10003475-00000000.

Helyreigazítás
A delmagyar.hu oldaláról átvett cikkhez 

kért helyesbítést egy olvasónk:
A Szécsényi Józsefről szóló cikkükben 

megemlítik, milyen hatással volt rá a Hor-
váth Mihály Gimnázium művészettörténet 
tanára „Ternay László”.

Nem tudom, hogy Darók József honnan 
szerezte az értesüléseit, de ilyen nevű ta-
nár nem volt a HMG-ben. Volt viszont egy 
TERNEY BÉLA, aki valóban nagy hatással 
volt a tanulóifjúságra, többek ķözt rám is.

Megérdemelné, hogy korrigálják a tévedé-
süket.

Előre is köszönöm: Kacziba Vilmosné, ali-
as Szőke Ilona.

Köszönjük észrevételét, így tényleg pontos 
lesz a cikk tartalma. (A szerk.)

Előző rész azzal fejeződött be, hogy meg-
lett a pénz és ki lett tűzve az időpont. 

Elkezdtük tehát a szervezést az ütem-, a 
munka- és a kommunikációs terv alapján. 
Ami nagyon megnehezítette feladatunkat, 
hogy szinte minden téren megmutatkozott az 
árak emelkedése. Ezért nagyon körültekintő-
nek kellett lennünk a szolgáltatások megren-
delésénél és a projektben szereplő kellékek 
beszerzésénél. Felnőtt tanítványaimmal fo-
lyamatosan az internetet böngésztük és ke-
restük a legjobb ajánlatokat. Az egyik helyen 
megspórolt pénz jól jött egy másik beszer-
zésnél. 

Eközben elkezdődött a versenykiírás ösz-
szeállítása, hiszen ezt teljesen újra kellet ter-
veznünk. Az egyeztetések és a végleges elfo-
gadás után következett az angol nyelvre való 
lefordítása. A szervezés ideje alatt sem ma-
radtak el a versenyek látogatása, mely alatt 
több mint 60 db versenykiírás és meghívó 
került kiosztásra. Már ekkor lehetett érezni 
a célunkkal való szimpatizálást. Ez biztató 
jel volt! 

Interneten tovább hirdettük eseményün-
ket, melyre nagy érdeklődés mutatkozott. 
Külföldi ismerőseinket e-mail-ben értesítet-
tük. Beindult a gépezet. Kiválasztásra ke-
rültek a megfizethető és egyben színvonalas 
díjak és érmek! Itt még nem tudtuk, hogy 
mennyien fognak nevezni, ezért a maximum 
mennyiségű díjat rendeltük meg. Az okle-
velek megrendelésével várhattunk a pontos 
létszám megismeréséig annak gyors elké-
szítése miatt. De nem várhattunk a verseny 

színhelyének lefoglalásával, a mentőszol-
gálat felkérésével, vendégeink szállásának, 
étkeztetésének lefoglalásával és a hangosítás 
megrendelésével. 

Tisztában voltunk azzal, hogy a támogatás 
összege csak a minimális mozgásteret nyújt, 
ezért közel 50 helyi, kistérségi és Csongrád-
Csanád vármegyei vállalkozót kerestünk 
meg további támogatás reményében. Ez a 
kampány annyira jól sikerült, hogy minden 
versenyzőnek ajándékcsomagot tudtunk ösz-
szeállítani. 

Tovább gondolva a verseny napját ráéb-
redtünk, hogy amennyiben összejön a remélt 
létszám, kicsi lesz a sportcsarnok. Vala-
hogy ki kellett találni, hogy azok, akik már 
versenyeztek, a csarnokon kívül várják az 
eredményhirdetést. A gyereknap közelsége 
adta az ötletet egy ugrálóvár kibérlésére, 
ami igazán jó ötletnek bizonyult. Szerződést 
kötöttünk egy büfé üzemeltetőjével és egy 
édességárussal valamint a szolgáltatást vég-
zőknek éttermi étkezést is biztosítottunk. 

Beszereztük kiemelt támogatóinknak va-
lamint a megjelent egyesületi vezetőknek 
tervezett ajándéktárgyakat. A vállalkozá-
sok felajánlásai lehetővé tették, hogy kü-
löndíjazásban részesüljenek az első, és ha 
a lehetőség kínálta a második és harmadik 
helyezettek is. Időközben lassan a nevezések 
is érkezni kezdtek, melyet egy programon 
keresztül mi is követni tudtunk. 

Rengeteg telefonos beszélgetés, 
messenger- és e-mail üzenetváltás történt. 
Sok-sok kérdés merült fel az érdeklődők ré-

széről. Hihetetlennek találták, hogy meny-
nyire olcsó a nevezési díj és a belépő. Be 
akarták magukat biztosítani, hogy tényleg 
a kiírásnak megfelelően tartva lesznek a ka-
tegóriák. Mindenkit megnyugtattunk, hogy 
úgy fogjuk lebonyolítani a versenyt, hogy se 
a versenyző, se a szülő, se az edző ne bánja 
meg, hogy ellátogatott hozzánk azon a vasár-
napon. 

A verseny csak úgy lehet hagyomány-
teremtő és vívhatja ki helyét a telített ver-
senynaptárban, ha olyat tud nyújtani, ami 
csak nagyon kevés versenynek sikerül. Fel-
fogásom szerint egy versenynek (főleg ha 
támogatott) elsősorban nem nyereség centri-
kusnak kellene lennie. És mi így is tettünk. 
Ahogy közeledtünk a verseny napjához ösz-
szegeztük segítségeimmel, hogy hogy ál-
lunk. Az előkészületek állása miatt kezdtem 
nyugodt lenni, de kezdet úrrá lenni rajtam 
a másik nyomás, a verseny napja. Pénteken 
kezdtük meg a csarnok kialakítását. Nagyon 
büszke vagyok mindenkire, aki bármilyen 
formában kivette a részét, hogy egy verseny 
megrendezésére alkalmas terepet kapjunk. 
Szombaton tovább folytattuk azokat az elő-
készületeket, amihez előző nap már nem volt 
erőnk. Amikor este megérkeztek szövetsé-
günk vezetői 90%-os készenléti állapotban 
voltunk. Online figyeltük, hogy jön-e még 
nevezés a leadott 168-hoz. Ezzel az adattal 
tértünk nyugovóra! Folyt. köv.

Erdei Sándor
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Mindjárt eszembe jut! 
Vagy mégsem?
Mindennapi memóriánk

Különös egy tünemény az ember agya. 
Szokták mondani: Minden fejben dől el. 
Sokáig nem is értettem mit jelent. Ma már 
értem, sőt tudom. Mert megtapasztaltam. 
Akár sport, akár tanulás, de az élet bármely 
területét felhozhatnám példaként. A döntést 
mi magunk hozzuk, odabent. És bármilyen 
nehéz ezt elfogadni, az esetek nagy több-
ségében a döntés a miénk. Nyilvánvalóan 
a körülmények befolyásolják, de a döntést 
mi magunk hozzuk meg. A nem döntés is 
döntés. Egy régi ismerősöm mondta min-
dig, ha nem döntök, akkor úgy döntök, hogy 
nem lesz sehogy. Vagyis marad minden úgy, 
ahogy volt, vagy romlik. De ez is döntés. 
Milyen érdekes nem? Hiszen az is döntés, 
ha abba ringatom magam, hogy miatta van 
az egész. A valaki vagy valakik miatt. És 
így a könnyebb utat választom – elhárítom 
a felelősséget. Mindjárt jobb nem? Hát én 
nem tehetek semmiről!

Gyakran hallom idősödő emberektől, 
hogy hát én már ennyi és ennyi éves vagyok 
ilyen ez, már elfelejt az ember ezt-azt, fáj 
a térdem, derekam, de hát 60-70 akárhány 

évesen ez már így szokott lenni! Ez van.
Pár éve kezembe került egy antikvár 

könyvecske, amit végigolvasva egészen más 
kép alakult ki bennem erről. Ahogy velem 
is telik az idő és közeledem ahhoz a korhoz, 
ami egykor annyira öregnek tűnt, elkezdtem 
egy picit aggódni, tényleg így ’kell’ lennie? 
Mert be kell valljam őszintén, én nem sze-
retném, ha így lenne. És feltettem a kérdést, 
tehetek-e valamit most még előtte, hogy 
több esélyem legyen az aktív és egészséges 
időskorra?

Dr. Eisler Olga (1948-2009) pszichiáter 
elég határozottan és reménykeltően vála-
szolja meg ezt a kérdést: „Fiatalon fogj hoz-
zá, ha lassan akarsz öregedni.”

De bármely korban van lehetőség javí-
tani, ameddig lehet megelőzni. Mindenna-
pi memóriánk (Saxum Kiadó, 2002.) című 
könyvéből néhány megszívlelendő részletet 
osztanék meg, hogy aki idősödik, vagy aki 
hozzátartozó ne törődjön bele, ha szerettei, 
vagy ő maga észleli magán az ’öregedés’ 
jeleit. Mind fizikai, mind szellemi értelem-
ben.

„Mit tehetünk a jó memóriáért?
Győzzük meg magunkat: nem vagyunk 

feledékenyek!
Talán csacskának látszik így leírva, de 

öregedő emberek feledékenységének egyik 
fő oka a rezignáció és egyfajta önhipnózis 
pusztító vegyüléke. Ha gyakran előfordul, 
hogy feledékenynek érezzük magunkat, ak-
kor erre válaszolhatunk úgy, hogy ideje ten-
ni valamit, és nem nyugszunk addig, amíg 
meg nem találjuk a hatékony ellenszert. De 
reagálhatunk szomorú beletörődéssel is: saj-
nos, öregszünk, egyre rozogábbak leszünk, 
már nem bírjuk, ideje visszahúzódni, minél 
kevesebbre kell vállalkoznunk, annál kisebb 
lesz a kudarc… A gondolatok érzelmeket és 
testi érzéseket váltanak ki, és ezek sokkal 
mélyrehatóbbak, mint gondolnánk.

A szemléltetés kedvéért, kedves Olvasó, 
képzelj el egy szép sárga, fényes héjú, illa-
tos citromot, amit éppen felvágnak, és ki-
csurran a leve… Minden valószínűség sze-
rint elindult a nyálelválasztásod: egy ilyen 
egyszerű futó képzeletbeli képnek azon-
nali hatása van a szervezetre. Márpedig 

mindannyian szinte 
állandó belső mo-
nológot folytatunk, 
aminek óriási jelen-
tősége van abban, 
hogyan érzünk, mire 
érezzük magunkat 
képesnek.

Ha éveken, évti-
zedeken keresztül 
győzködjük magun-
kat arról, hogy „hü-
lyülünk” – annak 
vajon ne lenne hatá-
sa? Ez ellentmond a 
józan észnek – de a 
vizsgálatoknak is.

Ha azt tapasztaljuk, 
hogy egyre feledéke-
nyebbek vagyunk, és 
belenyugszunk abba, 
hogy ez a korral szük-
ségszerűen együtt 
jár, akkor kialakul 
egy úgyis mindegy, 
nekem ez úgysem 
megy attitűd, aminek 
következtében egyre 
kisebb erőfeszítéseket 
teszünk az emléke-
zés érdekében. És ha 
a törekvés kisebb, az 
eredmény is kisebb 
lesz: újabb bizonyíték 
arra, hogy az agyunk 
bizony lágyul…”
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Új világrekord: Sinka „Popey” Zsolt 11 autót, 
majd egy 172 tonnás darut húzott el foggal

Sinka Zsolt számtalan rekord birtokosa, ám 
11 autót még ő sem húzott el fogaival. Ma meg-
született az újabb rekord, amikor 15,9 tonnát 
húzott folyamatosan, 31,5 méteren keresztül.

Egy nap alatt két rekord beállítására vállal-
kozott Sinka „Popey” Zsolt, aki idén május 10-
én kezdte meg a felkészülést az október végi 
rekorddöntésre. Az erőemberre a nap első pró-
báján 11, egymással összekötött személyautó 
várt. A cél: foggal, legalább 5 méterre elhúz-
ni a szerelvényt. Miután ezt simán hozta, és a 
tervezett 5 méter helyett 31,5 méterre húzta az 
autókat, a Kakucs Ringen várta a következő 
megmérettetés.

Szerepelt repertoárjában repülőgép, hét da-
rab egymás után kötött kamion, vonat, de még 
tank is, sőt, a világ legnagyobb tűzoltóautó-
ja sem került ki mozdulatlanul a fogai közül. 
Amit Popey eddig eltervezett és bevállalt, tel-
jesítette is, nem véletlenül sokszoros világ- és 
Guinnes rekorder. Most eljutott arra a pontra, 
hogy megtudja, hol vannak a határai.

Ahogy elmesélte, egyik rekorddöntése után 
egy televíziós szerkesztő dobta fel az ötletet: 
húzzon el egy hatalmas darut, mert olyat még 
soha, senki meg se próbált.

Több se kellett az erőművésznek, megkereste 
az ország legnagyobb, még közúti közlekedés-
re alkalmas daruját, illetve annak tulajdonosát. 
A kiválasztott monstrum egy 8 tengelyes, 200 
tonna körüli daru, melynek külön érdekessége, 
hogy 16 hatalmas kereke közül mindegyiket 
külön hidromotor hajtja meg, és mind külön 
kormányozható. A gépszörny emelőkapacitása 
450 tonna, 200-300 tonnás elemek (leginkább 
hídelemek) mozgatására szolgál.

A cél, hogy az Elite World Records hitele-
sítse világrekordját, melyhez minimum 5 mé-

ter távolságra kell – folyamatosan – elhúzni a 
gigantikus gépet. Mondjuk, ezért a rekordért 
nem sokan vannak versenyben. Eddig senki 
nem próbálta meg, de valószínűleg nem lesz 
nagy tülekedés a jövőben sem azért, hogy va-
laki a fogával húzzon el egy közel 200 tonnás 
darut.

Megérkezett a daruhúzás eredménye: Sinka 
„Popey” Zsolt a mai napon, 2023. október 27-
én, miután reggel elhúzott 11 autót foggal 31,5 
méterre, délután ugyanazzal a fogsorral elhú-
zott egy 172 tonnás darut, a tervezett 5 méter 
helyett 7,6 méterre!

Forrás: hiros.hu/Csenki Csaba
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„Minden, amik vagyunk és lehetünk – az 
agyunk állapotától függ. Személyiségünk, 
képességeink, értelmünk és ezzel a világ-
ban elfoglalt helyünk azon múlik, hogy 
mennyire tudjuk a lehető legtovább épség-
ben megtartani és folyamatosan fejleszteni 
az agyunkat. Mindezek ellenére meglepő-
en keveset vagyunk hajlandóak tenni érte, 
pedig a becslések szerint 2020-ra a szív- és 
érrendszeri betegségek után a második leg-
gyakoribb betegség a depresszió lesz, a le-
épülés, a demencia előfordulása pedig már 
korábban meg fog duplázódni.”

Írta ezt 2002-ben, és mondhatjuk, főleg 
a pandémia után, hogy sajnos igaza lett 
ezeknek az előrejelzéseknek. Összegezve 
talán az a legfontosabb, hogy magunkkal 
jóban legyünk, igyekezzünk saját magunkat 
is biztatni, fejleszteni, legyünk bátrak új 
dolgokat kipróbálni! (Egész apró dolgokra 
gondoljunk, nem kell egyből ejtőernyőzni!) 
Ha eddig nem sétáltunk, induljunk. Ha nem 
olvastunk csak ritkán, vagy mert rossz a 
szemüvegünk, csináltassuk meg és olvas-
sunk! Nem jártunk társaságba gondoljuk 
át, kivel találkoznánk szívesen! Vegyünk 
fel esetleg régen megszakadt kapcsolatokat 
(ami nem vita, vagy fájdalom miatt szakadt 
el, hanem mert az élet úgy hozta) Írjunk 
levelet valakinek, kézzel, és adjuk fel pos-
tán! Tanuljunk verset! A kisiskolásokkal is 
memória fejlesztés céljából taníttatnak me-
moritereket! Nagyanyám még idős korában 
is el tudta szavalni a Toldit, mert gyerek-
korában a libák mellett mindig azt olvasta. 
Elmondta nekem is.

És figyeljünk magunkra, a körülöttünk 
élőkre, szeretteinkre! Ne hagyjuk rá! Ne 
engedjük el! Ha csak pici hajlandóságot is 
mutat arra, hogy nem akar leépülni, akkor 
segítsünk!

Milyen tüneteknél foghatunk 
gyanút?

10 tünet, ami demenciára utalhat
- memóriazavar,
- nehézség a mindennapi tevékenységben,
- nyelvi kifejezés zavara,
- tájékozódási zavar időben és térben,
- hibás vagy csökkent ítélőképesség,
- a figyelem hanyatlása,
- tárgyak rossz helyre tétele,
- hangulati vagy viselkedésbeli változás,
- személyiségváltozás,
- a kezdeményezőkészség elvesztése.

„Nincsen olyan életkor, amely önmagá-
ban indokolná a szellemi leépülést, ezért 
ne nyugodjunk bele, ha önmagunk, vagy a 
hozzátartozónk feledékenysége fokozódik.”

(dr. Eisler Olga)

Magyar Zita
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